إدارة السياسات





الموضوع: انتقال صلاحيات مجلس الضمان الصحب لهيئة

Subject: Transferring the mandates of the Council of Health Insurance to the Insurance Authority

سلمه الله

سلمه الله

سعادة/ الرئيس التنفيذي

الرقم: ت. ع.م/۲۸۲/۲۸۳

التاريخ: ۲۰۲٤/۰۳/۰۳م

سعادة/ مدير الإلتزام

Dear CEO, Dear CCO,

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته،

Greetings,

Reference to the Cabinet Decision No. (85) dated 28/01/1444AH regarding the establishment of the Insurance Authority, and in reference to the "second" provision of the Decision, which stipulates that "the Insurance Authority exercises all competencies and responsibilities related to the insurance sector, contained in the Cooperative Health Insurance Law, issued by Royal Decree No. (M/I0) dated 01/05/1420AH, and the Cooperative Insurance Companies Control Law, issued by Royal Decree No. (M/32) dated 02/06/1424AH, provided that the Authority develops a mechanism for coordination with the Council of Health Insurance - within a period not exceeding (three) years from the decision approval date - to transfer all competencies and responsibilities related to the insurance sector, contained in the Cooperative Health Insurance Law". And in reference to the Insurance Authority's circular No. 272/202311 23/11/2023G, which includes the Insurance Authority's email addresses.

إشارة إلى قرار مجلس الوزراء رقم (٨٥) وتاريخ ٤٤٤/١/٢٨ع١هـ في شأن إنشاء هيئة التأمين. وإشارة إلى البند (ثانيا) من القرار والذي نص على "تمارس هيئة التأمين جميع الاختصاصات والمسؤوليات المتعلقة بقطاع التأمين, الواردة في نظام الضمان الصحي التعاوني، الصادر بالمرسوم الملكي رقم (م/١٠) وتاريخ ٢٠/٠٥/١١هـ ونظام مراقبة شركات التأمين التعاوني الصادر بالمرسوم الملكي رقم (ص٣٢/) وتاريخ ٢٤/٤٦٠/١هـ. على أن تقوم الهيئة بوضع آلية للتنسيق مع مجلس الضمان الصحي -خلال مدة لا تتجاوز (ثلاث) سنوات من تاريخ الموافقة على هذا القرار- لنقل جميع الاختصاصات والمسؤوليات المتعلقة بقطاع التأمين، الواردة في نظام الضمان الصحي التعاوني". وإشارة إلى تعميم هيئة التأمين رقم ت.ع.م/۲۰۲۱/۲۳ وتاريخ ۲۰۲۳/۱۱/۲۳م المتضمن العناوين الإلكترونية لهيئة التأمين.

بالتأمين بما فيها الصحب المشـــار إليها وفق قرار مجلس mandates including health insurance referred to

نود إفادتكم باكتمال انتقال كافة الصلاحيات المتعلقة We would like to inform you that all insurance

in accordance with Cabinet Decision No. (85) from the Council of Health Insurance and the Saudi Central Bank have been transferred to the Insurance Authority as of 04/03/2024G, with the continued enforcement of all statutory provisions related to insurance issued by the Council of Health Insurance in accordance with the Cooperative Health Insurance Law and its Implementing Regulation.

الوزراء رقم (٨٥) من مجلس الضمان الصحب والبنك المركزي الوزراء رقم (٨٥) من مجلس الضمان الصحب والبنك المركزي السـعودي إلى هيئة التأمين اعتبارا من تاريخ ٢٠٢٤/٠٣/٠٥، مع استمرار التطبيق لكافة الأحكام النظامية المرتبطة بأعمال التأمين الصادرة عن مجلس الضمان الصحب وفق نظام الضمان الصحب التعاوني ولائحته التنفيذية.

Accordingly, companies operating in the insurance sector must comply with the following:

عليه، على الشركات العاملة في قطاع التأمين الإلتزام بالآتي:

1- Requests for approvals to qualify insurance companies operating in the Kingdom in the health insurance class and claims settlement companies practicing their activities in the health insurance class shall be submitted via e-mail: LIC@IA.GOV.SA.

ا- رفع طلبات الموافقات على تأهيل شــركات التأمين العــاملــة في المملكــة في فرع التــأمين الصــحي وشركات تسـوية المطالبات المزاولة نشـاطها في فرع الــــــــــن الصــــحــي عـبــر الـبــريــد الإلــكـــــــرونــي: LIC@IA.GOV.SA

2- The relevant supervisory requests - according to the same mechanism followed with the Council of Health Insurance - shall be submitted via e-mail: SUP@IA.GOV.SA.

requests - رفع الطلبات الإشـرافية ذات العلاقة -وفق ذات الآلية المتبعـة مع مجلس الضــمان الصــحي- على البريـد mechanism الإلكتروني: <u>SUP@IA.GOV.SA</u>

To be informed and comply with.

للاطلاع والعمل بموجبه.

Kind Regards,
Policy Department

مع وافر التحية إدارة السياسات

Scope: All licensed persons

نطاق التوزيع: كافة الأشخاص المرخصين.